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Geachte heer Leemans, 
 
Dank voor uw brief van 25 maart jl., waarin u aangeeft dat u heeft besloten uw deelname aan de 
Klankbordgroep van het project ‘Evaluatie Milieueffecten Raamovereenkomst 2013 – 2022’ te 
beëindigen.  
 
Het KIDV begrijpt dat de aandacht van Stichting De Noordzee is gericht op het milieueffect van 
zwerfafval. Voor de meerderheid van de afspraken uit de raamovereenkomst is het mogelijk om 
de milieueffecten kwantitatief te berekenen. Voor zwerfafval geldt dat een kwantitatieve aanpak 
op dit moment helaas nog niet mogelijk is. Zoals eerder toegelicht in het conceptrapport en aan 
de Klankbordgroep heeft dit twee oorzaken. De eerste is dat er geen onafhankelijke studies be-
schikbaar zijn die de gevolgen van het beleid aantonen op de hoeveelheden zwerfafval. De twee-
de oorzaak is dat er nog geen – met de Levenscyclusanalyse (LCA) vergelijkbare - methodiek be-
schikbaar is om de milieueffecten van zwerfafval kwantitatief in beeld te brengen. 
 
Om de gevolgen van beleid op de hoeveelheden zwerfafval in kaart te brengen heeft staatssecre-
taris van het ministerie van Infrastructuur en Milieu (IenM) eerder aan de Tweede Kamer toege-
zegd om onderzoek, beleid en uitvoering op het gebied van zwerfafval in Nederland in kaart te 
laten brengen. Daarbij heeft zij ook een monitoringsonderzoek aangekondigd om een beeld te 
krijgen van de vormen van zwerfafvalmonitoring die worden uitgevoerd. In de voortgangsrappor-
tage van de staatssecretaris aan de Tweede Kamer d.d. 16 april staat dat beide onderzoeken wor-
den uitgevoerd door Rijkswaterstaat/Kenniscentrum Gemeente Schoon en worden begeleid door 
onder andere Nederland Schoon. Aangekondigd is verder dat de resultaten van deze studies in 
het tweede kwartaal van 2015 worden verwacht. 
 
Ook het KIDV vindt het belangrijk dat er een met de LCA-vergelijkbare methodiek wordt ontwik-
keld om de milieueffecten van zwerfafval kwantitatief te kunnen berekenen en te vergelijken. Dit 
omdat een dergelijke methodiek ook bij toekomstige onderzoeken zeker zijn diensten kan bewij-
zen. Wellicht dat de uitkomsten van het bovengenoemde monitoringsonderzoek in opdracht van 
de staatssecretaris aanleiding geven tot de ontwikkeling van zo’n methodiek. Daarop vooruitlo-
pend betrekken we u graag bij een gesprek over de vraag hoe zwerfafval kwantitatief kan worden 
gemeten, zeker gezien uw kennis over de milieueffecten van zwerfafval. 



 

 

 
Wij voegen uw brief en deze reactie daarop als bijlage toe bij de aanbiedingsbrief die we aan de 
staatssecretaris zullen sturen bij de definitieve rapportage. Ik wil u ten slotte hartelijk danken 
voor de waardevolle bijdragen die uw vertegenwoordiger heeft geleverd bij de bijeenkomsten van 
de Klankbordgroep tot nu toe. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
 
Hester Klein Lankhorst 
Directeur KIDV 
 


